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cić i pokazywać filmów o prawie i ludziach go stosujących. Przytolasnąć 
autorowi szybkości i celności pióra.

Natomiast w numerze lutowym adw. Henryk Nowogródzki w felietonie 
pt. Zmieniona twarz omawia kwestie wykonywania zawodu adwokata 
w zespole adwokackim do chwili osiągnięcia wieku 70 lat. Poglądy i ar
gumentacja adw. H. Nowogródzkiego na ten temat są powszechnie znane 
i były w naszym środowisku wielokrotnie publikowane. No cóż, dla rów
nowagi tylko można podkreślić, że nie są or.e (te poglądy i argumentacja) 
powszechnie aprobowane, ale to już „inna historia”, jak mawiał pewien 
pisarz (nie pomnę już jaki). Adw. H. Nowogródzki nie chce pogodzić się 
z upływem czasu i prawami biologii, ale to już jego sprawa.

E.M.
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S p o t k a n i e  c z ł o n k ó w  P r e z y d i u m  N R A  z k i e r o w n i k i e m  

W y d z i a ł u  S p o ł e c z n o - P r a w n e g o  KC P Z P R

Dnia 14.1.1987 r. Prezydium NRA 
spotkało się z kierownikiem Wy
działu Społeczno-Prawnego KC 
PZPR tow. Andrzejem Gdulą.

W czasie wizyty omawiane były
m.fn. problemy dotyczące stanu 
osobowego adwokatury i planu roz
mieszczenia adwokatów wykonują
cych zawód w zespołach adwokac
kich oraz kwestia uaktualnienia 
opłat za czynności adwokackie.

W związku z tymi zagadnieniami 
Prezydium NRA zdecydowało po
wołać Komisję d/s określenia bazy 
lokalowej i urządzeń technicznych 
zespołów adwokackich — w nastę
pującym składzie:
adw. Józef Kuczyński — przewod
niczący Komisji, adw. Bogdan 
Schmidt — członek Komisji, adw.

Jerzy Gniewiewski — członek Ko
misji.

Komisja ta objęłaby swoim bada
niem również możliwość ewentual
nego powiększenia stanu osobowe
go adwokatury polskiej w obecnych 
warunkach lokalowych, a ponadto 
ustaliłaby aktualne potrzeby finan
sowe w związku z remontowaniem 
starych i budową nowych lokali dla 
zespołów. Prezydium NRA zleciło 
komisji przeprowadzenie określo
nych badań -w tym zakresie za po
średnictwem okręgowych rad ad
wokackich i przedstawienie Prezy
dium wyników w terminie do koń
ca lutego br.

Przy okazji omawiania problemów 
kadrowych Prezydium zajęło sta
nowisko, że w przygotowywanym
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projekcie uchwały kadrowej powin- zwłaszcza tryb ustanawiania i po- 
na być również uregulowana spra- woływania ich do życia, 
wa kancelarii indywidualnych, a

Spotkanie w Belwederze członków Prezydium NBA z zastępcą 
Przewodniczącego Rady Państwa Kazimierzem Barcikowskim oraz 

z członkiem Rady Państwa prot. Kazimierzem Secomskim

W dniu 24 stycznia 1987 r. za
stępca Przewodniczącego Rady Pań
stwa Kazimierz Barcikowski oraz 
członek Rady Państwa proi. Kazi
mierz Secomski przyjęli w pałacu 
belwedetskim w Warszawie prezesa 
Naczelnej Rady Adwokackiej adw. 
dra Kazimierza Łojewskiego oraz 
wiceprezesów NRA adw. Zbigniewa 
Czerskiego i adw. Eugeniusza Sin- 
dlewskiego.

Spotkanie poświęcone było omó
wieniu aktualnej sytuacji w adwo
katurze oraz problemów, jakie się 
nasuwają w bieżącej działalności 
samorządu adwokackiego.

Prezes NRA adw. dr Kazimierz 
Łojewski przedstawił zagadnienie 
stanu osobowego i ruchu kadrowego 
w adwokaturze, wypowiadając się 
za dokonaniem wnikliwej analizy 
liczby adwokatów w stosunku do 
zapotrzebowania na pomoc prawną 
ze strony ludności i instytucyj. 
Liczba adwokatów powinna być 
przedmiotem dokładnych rozwa
żań i w żadnym razie nie może być 
przedmiotem mechanicznych posu
nięć procentowych.

Ważną jest rzeczą, aby adwokatu
ra reprezentowała wysoki po
ziom etyczny i zawodowy. Dobór 
kadr powinien być dokonywany w 
sposób staranny, z rozważeniem 
cech osobowych kandydata do wpi
su na listę adwokatów. Należy przy

tym brać pod uwagę aktualną po
stawę kandydata w myśl zasady: 
„Nie pytamy, skąd przychodzisz, 
ale dokąd idziesz”. Zaangażowanie 
polityczne w przeszłości nie powin
no stanowić momentu obciążające
go przy wpisie.

Przedmiotem troski samorządu 
adwokackiego są również warunki, 
w jakich pracują adwokaci człon
kowie zespołów. Lokale są zbyt 
szczupłe, często wręcz nieodpowied
nie, a wyposażenie zespołów w 
najprostsze pomoce techniczne, ta
kie jak maszyny do pisania, ko
piarki itp., są stanowczo niewystar
czające.

Stawki za pomoc prawną świad
czoną przez zespoły adwokackie nie 
odpowiadają obecnemu ruchowi cen 
i płac i są zbyt niskie, nie zapew
niając w związku z tym niejedno
krotnie należytego poziomu egzy
stencji adwokatom. Trzeba jedno
cześnie utrzymać stawki wyna
grodzenia w tych kategoriach spraw, 
które należą do strefy chronionej ze 
względów społecznych. Są to 
sprawy- ze stosunku pracy, ubez
pieczeń społecznych i sprawy o ali
menty, w których stawki wynagro
dzenia powinny pozostać w wyso
kości dotychczasowej.

Zastępca »przewodniczącego Ra
dy ' Państwa Kazimierz Barcikowski 
oraz proi. Kazimierz Secomski z


